
PROTOKÓŁ NR VII/2007 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 12 kwietnia 2007 roku 
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 12 

kwietnia 2007 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 

Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 13
00

 do godz. 15
40

. 

 

Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk otwierając sesję Rady 

Miejskiej stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 1/ do niniejszego 

protokołu prawomocność obrad. Na sali obecnych było 15 radnych na ustawowy 

skład liczbowy 15. 

 

W sesji udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Sekretarz Miasta i Gminy   p. Zygmunt Bigos 

3. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Binio 

4. Sołtysi i Przewodniczący Rad osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą /załącznik nr 2 do niniejszego/. 

5. Mieszkańcy miasta i gminy w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

PKT 1 
Na sekretarza obrad radny p. Mirosław Binkiewicz zgłosił kandydaturę radnego 

p. Stanisława Motyla, który wyraził zgodę. W głosowaniu za 15, na stan 

obecnych 15 radnych sekretarzem obrad został radny p. Stanisław Motyl. 

 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą poinformował, że 

każdy radny otrzymał porządek obrad sesji i zapytał czy są propozycje i zmiany 

do porządku obrad. Radny p. Mirosław Binkiewicz postawił wniosek aby do 

porządku obrad wprowadzić punkt w sprawie wyrażenia opinii mówiącej o 

partycypowaniu w kosztach budowy drogi wraz z gminą Odrzywół ponieważ 
sprawa ta budzi sporo kontrowersji wśród radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk postawił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad do pkt.7 ppkt. d o brzmieniu podjęcie 

uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował że 

wniosek p. Binkiewicza znalazł by się w pkt 8 i otrzymał by brzmienie: 

wypracowanie opinii w sprawie realizacji wspólnie z gminą Odrzywół zadania 



pod nazwą „Odnowa terenów nadpilicznych” która zostanie wyrażona poprzez 

głosowanie. Przystąpiono do głosowania nad w/w wnioskami. W głosowaniu za 

– 15 na stan obecnych 15 radnych dwa proponowane punkty zostały 

wprowadzone do porządku obrad. Przystąpiono do głosowania nad w/w 

proponowanym porządkiem obrad. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 

radnych przyjęto porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Wybór sekretarza obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta i gminy na 2007 rok; 

b) wyrażenia zgody na realizację projektu pt.: „Kształtowanie postaw 

prozdrowotnych na terenie Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
poprzez wybudowanie otwartej strefy sportowo – rekreacyjnej” 

współfinansowanego z Norweskiego Mechanizmu Finansowego i 

Mechanizmu Finansowego EOG oraz zabezpieczenia prawidłowego 

wydatkowania środków; 

c) finansowania „Programu profilaktycznego kształtowanie postaw 

prozdrowotnych wśród dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą”; 

d) powiadomienia Sekretarza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą o 

obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego. 

8. Wypracowanie opinii w sprawie realizacji wspólnie z gminą Odrzywół 

zadania pod nazwą „Odnowa terenów nadpilicznych”. 

9. Interpelacje i zapytania. 

10. Wolne wnioski. 

 

PKT 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z poprzedniej sesji 

Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zapytał czy jest 

konieczność czytania protokołu oraz czy są uwagi. Uwag i zastrzeżeń do 

protokołu nie wniesiono i został on przyjęty w głosowaniu za – 15 na stan 

obecnych 15 radnych – czyli jednogłośnie. 

 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. Król 

Ignacy poinformował że w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno 

posiedzenie Komisji w dniu 30 marca 2007 roku razem z Komisją Rewizyjną i 
Komisją Oświatowo – Społeczną. 



W posiedzeniu udział wzięli członkowie stałych Komisji Rady Miejskiej oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy  p. Barbara Gąsiorowska 

2. Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk 

3. Radca Prawny Urzędu   p. Marian Seweryn 

4. Radny Powiatowy    p. Witold Wójcik 

5. Wójt Gminy Odrzywół   p. Marian Kmieciak 

6. Przewodniczący Rady Gminy Odrzywół 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się ze stanem prawnym zespołu parkowo – pałacowego. 

2. Zapoznanie się z propozycją Gminy Odrzywół w sprawie korekty gmin 

Nowe Miasto i Odrzywołu. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska na spotkaniu poinformowała, 

że spotkanie jest zwołane w celu wypracowania opinii co dalej z naszym 

obiektem parkowo – pałacowym. Obecny na posiedzeniu radca prawny p. 

Marian Seweryn stwierdził, że w tej sytuacji jest I możliwość aby gmina swoją 
własność zagospodarowała i utrzymała lub II możliwość aby w porozumieniu z 

prawnym właścicielem wystawić pałac do przetargu. Z tym, że trzeba się 
zapoznać jak wyglądają sprawy założone w imieniu p. Bławdziewicza tj. 

zaskarżenie dekretu o reformie rolnej i innymi sprawami które wniósł mecenas 

Szoszuk w imieniu p. Bławdziewicza. Radny p. Staniszewski powiedział, że z 

tego co on rozumie w tej chwili nie możemy podjąć żadnych kroków póki jest 

sprawa o zaskarżenie dekretu o reformie rolnej. Padła propozycja ze strony p. 

Wójcika Witolda aby zaprosić na posiedzenie mecenasa który prowadzi te 

sprawy i dowiedzieć się jak one długo będą trwały i czy można je wycofać czy 

jakoś wyjść z nich ugodowo. Burmistrz Miasta i Gminy powiedziała, że 

spotkanie jest po to by radni się zastanowili czy sprzedajemy pałac czy go 

utrzymujemy i to jest ten cel, a oczywiście do podjęcia ostatecznej decyzji jest 

trochę czasu i w międzyczasie mecenas p. Kawecki zostanie poproszony na 

spotkanie w celu wyjaśnienia spraw. Następna sprawa to dworek w Żdżarach 

który niszczeje i trzeba się zastanowić czy go sprzedajemy czy nie. Obecni na 

posiedzeniu stwierdzili, że trzeba nieruchomość wycenić i wystawić go do 

sprzedaży. 

Wójt Gminy Odrzywół p. Marian Kmiecik przedstawił swoją propozycję w 

sprawie budowy drogi Dąbrowa – Małe Łęgonice – Nowe Miasto a Gmina 

Nowe Miasto wyraziła by zgodę na korektę granic. Po dyskusji okazało się że 

gmina Nowe Miasto partycypowała by w kosztach budowy drogi. W roku 2007 

około 10.000 zł na dokumentację w 2008 roku około 90 000 zł i w roku 2009 

około 90 000 zł. Zdania członków Komisji były podzielone. Radny p. Lech 

Staniszewski stwierdził że jest to bardzo dobry pomysł i nie trzeba odrzucać 
takiej propozycji. Zdanie p. Staniszewskiego poparł radny p. Stanisław Motyl i 

radny p. Ryszard Lewecki. Wójt Gminy Odrzywół p, Kmieciak poprosił aby 

udzielić mu odpowiedzi w jak najszybszym terminie, bo go czas goni w związku 

z terminami. W przypadku kiedy zrezygnuje Gmina Nowe Miasto musi 



rozmawiać z innymi Gminami. Członkowie Komisji nie wyrazili 

jednoznacznego zdania na temat współpracy w przedmiotowej sprawie z Gminą 
Odrzywół. Opinia zostanie wyrażona na sesji Rady. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej p. Teresa Dudek 

poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła dwa posiedzenia, 

jedno wspólnie z pozostałymi Komisjami Rady o którym już informował 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej i drugie w dniu 3 kwietnia 

2007 roku na którym zajmowano się następującymi sprawami: 

1. Zapoznanie się z informacją o umorzeniach podatków w roku 2006. 

2. Ocena realizacji budżetu za 2006 rok. 

3. Wypracowanie wniosku o udzielenie bądź nie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta i Gminy za 2006 rok. 

4. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z umorzeniami podatkowymi stosowanymi 

przez Burmistrza. W 2006 roku wpłynęło 77 podań o umorzenie płatności, 

pozytywnie załatwiono 62. W roku 2006 umorzono kwotę 76 372,40 zł. 

Powyższa suma nie miała większego wpływu na kształtowanie się budżetu 

miasta i gminy. 

Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator poinformowała, że planowany budżet w 

roku 2006 po stronie dochodów opiewał początkowo na kwotę 12 431 485 zł, w 

wyniku zmian wprowadzonych uchwałami budżetowymi ostateczny plan 

stanowił 14 059 218 zł, wykonany został w wysokości 14 834 916,17 zł, co 

stanowi 105,52%, natomiast po stronie wydatków pierwotnie opiewał na kwotę 
14 911 427 zł, a po wprowadzonych zmianach uchwałami budżetowymi 

zamknął się kwotą 17 209 162 zł, wykonany został w wysokości 16 146 660,73 

zł, co stanowi 93,83%. W określonych datach oznaczonych przez Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska, Burmistrz Miasta i Gminy spłacał pożyczkę 
podjętą na zadanie pod nazwą „Termomodernizacja budynku Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Nowym Mieście – wymiana okien „ , której raty planowane 

były w kwocie 54 000 zł. W 2006 roku umorzono część pożyczki w kwocie 41 

750 zł. W roku 2006 spłacono 50 250 zł zaciągniętej pożyczki. W dniu 6 

grudnia 2006 roku podpisano umowę pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na kwotę 
489 000 zł na zadanie inwestycyjne pod nazwą „Przebudowa i rozbudowa stacji 

uzdatniania wody w Żdżarach”. 

Planowany wstępnie deficyt budżetu na kwotę 2 479 942 zł na dzień 31 grudnia 

2006 roku wyniósł 3 149 944 zł, który w kwocie 489 000 zł został pokryty 

zaciągniętą pożyczką WFOŚiGW i kwotą 2 660 944 zł wolnymi środkami z lat 

ubiegłych. Rozchody budżetu na dzień 31 grudnia 2006 roku wyniosły 50 250 zł      

i zostały pokryte przychodami z tytułu wolnych środków z lat ubiegłych. W 

związku z tym łączne zadłużenie budżetu Gminy na koniec 2006 roku zamyka 

się kwotą 489 000zł. 



Środki przeznaczone na zadania inwestycje w budżecie na 2006 rok stanowiły 

28,22% ogólnych wydatków. 

Środki własne na inwestycje stanowiły 75,51% i pozyskane z zewnątrz 24,49%. 

Na środki pozyskane złożyły się środki w kwocie 1 115 866 zł. Są to środki z 

Ministerstwa Kultury Fizycznej i Sportu w kwocie 600 000 zł, środki z 

WFOŚiGW w kwocie 489 000 zł i środki ze Starostwa w kwocie 5 300 zł i z 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w kwocie 21.566 zł. 

Komisja nie stwierdziła uchybień w realizacji budżetu miasta i gminy za 2006 

rok. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w pełnym składzie wypracowali i zredagowali 

wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy za 2006 rok.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że sprawa udzielenia 

absolutorium nie była łatwa i prosta, ponieważ absolutorium udzielane jest 

dwóm Burmistrzom. Ocena pracy nie rozdziela jednej kadencji od drugiej. 

Radny p. Mirosław Binkiewicz postawił wniosek aby przyjrzeć się przetargom, 

bo za takie kwoty jakie idą na przetargach można by zrobić więcej rzeczy, nie 

zawsze najtańszy przetarg jest najlepszym. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

poinformowała, że Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk 

podniósł sprawę konserwacji oświetlenia ponieważ ma zastrzeżenia do 

wykonywanych prac. Na miejsce żarówek o mocy 75Vat zakładane są dużo 

większe a dają mniej światła i powodują większe zużycie energii. 

 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej p. Lech Staniszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała na wspólnym 

posiedzeniu o którym informował p. Król Ignacy. 

 
PKT 5 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska przedstawiła sprawozdanie 

za okres międzysesyjny tj. od dnia 27 marca 2007 r. do dnia 11 kwietnia 2007 r. 

1. W dniu 30 marca 2007 r. spotkała się z radnymi Rady Miejskiej w 

sprawie wypracowania stanowiska dotyczącego zespołu pałacowo – 

parkowego w Nowym Mieście nad Pilicą oraz dworku w Żdżarach. W 

spotkaniu uczestniczyli: radca prawny, radny powiatu grójeckiego oraz 

merytoryczni pracownicy UMiG. W dniu tym spotkała się z wójtem 

Gminy Odrzywół w sprawie przygotowania budowy drogi asfaltowej na 

odcinku: Dąbrowa – Małe Łęgonice – Nowe Miasto. Droga ta przechodzi 

przez gminę Nowe Miasto na długości ok. 2 km. Budowa drogi byłaby 

finansowana ze środków zewnętrznych w wysokości ok. 85 %. Gmina 

poniosłaby koszt w wysokości ok. 15 – 16 %. Przy założeniu, że koszt 

budowy 2 km wyniósłby ok. 1.200.000 zł, gmina Nowe Miasto 

poniosłaby koszt w wysokości ok. 200.000 zł, w tym ok. 10.000 zł w 

2007 r., natomiast w latach 2008 – 2009 pozostałe koszty w wysokości 

190.000 zł. 



2. W dniu 3 kwietnia 2007 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy 

w Nowym Mieście odbyło się świąteczno – wielkanocne spotkanie 

Burmistrza Miasta i Gminy z Radnymi Rady Miejskiej, 

Duchowieństwem, Przełożonymi Zgromadzeń Zakonnych, Kierownikami 

jednostek organizacyjnych gminy, przedstawicielami zakładów pracy oraz 

Sekretarzem i Skarbnikiem Miasta i Gminy. 

3. W dniu 28.03.2007 r. podpisano umowę na remont cząstkowy ulic o 

nawierzchni bitumicznej masą na gorąco z Przedsiębiorstwem 

Produkcyjno Handlowym „ORBITA” Zygmunt Gos, ul. Księże Domki 

41, 96 – 200 Rawa Mazowiecka. Koszt remontu 1 m
2 

nawierzchni masą 
na gorąco – 73,20 zł. 

4. W dniu 02.04.2007 r. ogłoszono przetarg na przebudowę chodnika przy 

ulicy Browarnej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
5. W dniu 04.04.2007 r. ogłoszono przetarg na modernizację oświetlenia 

ulicznego na terenie gminy polegający na wymianie części istniejących 

opraw na oprawy sodowe. 

 

PKT 6 
Przewodniczący rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że w 

okresie międzysesyjnym do Rady wpłynęło pismo w sprawie obowiązku 

złożenia przez radnych oświadczeń lustracyjnych. Pracował w posiedzeniach 

Komisji, brał również udział w spotkaniu z p. Kmieciakiem – Wójtem 

Odrzywołu i ma nadzieję, że na dzisiejszej sesji zapadnie decyzja w sprawie 

wyrażenia zgody na wspólną realizację. Poinformował o piśmie rodziny z 

Taszkientu z prośbą o przyjęcie ich do naszej Gminy. Poinformował również o 

szkoleniach dla radnych. Odczytał pismo od sołtysów z miejscowości Nowe 

Łęgonice, Józefów, Dąbrowa. Pismo podpisało 92 osoby w sprawie tragicznego 

stanu drogi która biegnie przez te miejscowości i ma nadzieję, że Komisje 

przyjrzą się bliżej tematowi i pismo znajdzie swoje odbicie w budżecie na 2008 

rok. 

 

PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na rok 2007. Zapytał czy 

jest konieczność czytania załączników, w związku z tym, że Komisje dokładnie 

miały przedstawiony w/w projekt na Komisjach. Radni stwierdzili, że nie ma 

konieczności czytania załączników. Poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Ignacego Króla, który 

powiedział, że Komisja zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie. 

W związku z brakiem uwag i zastrzeżeń do w/w projektu uchwały przystąpiono 

do głosowania. W głosowaniu za 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono 

uchwałę Nr VII/39/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. 



PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pt. „Kształtowanie 

postaw prozdrowotnych na terenie Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
poprzez wybudowanie otwartej strefy sportowo – rekreacyjnej” 

współfinansowanej z Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Mechanizmu 

Finansowego EOG oraz zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków. 

Pytań nie stwierdzono przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. 

W głosowaniu za 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr 

VII/40/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7c 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odczytał projekt 

uchwały w sprawie finansowania „Programu profilaktycznego kształtowanie 

postaw prozdrowotnych wśród dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą”. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w 

projektem uchwały. W głosowaniu za 15 na stan obecnych 15 radnych 

uchwalono uchwałę Nr VII/41/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7d 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie 

powiadomienia Sekretarza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą o 

obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego. Pytań nie stwierdzono, 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 15 

na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr VII/42/2007 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 8 
Przewodniczący Rady poinformował, że chciałby aby opinia w sprawie budowy 

drogi wraz z Gminą Odrzywół odbyła się w formie głosowania. Zadanie 

pilotowała by Gmina Odrzywół tj. cały wniosek, dokumentację i inne procedury 

związane z tym zadaniem. Poinformowała, że Gmina Odrzywół ma większe 

szanse na pozyskanie środków z Unii Europejskiej w związku z tym, że mają 
bardziej dogodny współczynnik. Nowe Miasto partycypowało by w kosztach 

przedsięwzięcia procentowo. O głos poprosił radny p. Mirosław Binkiewicz 

mówiąc, że patrząc jak wyglądała współpraca z Gminą Odrzywół kiedy Gmina 

Nowe Miasto chciała pozyskać od nich środki na most to wtedy zainteresowanie 

było zerowe, następnie jeżeli chodzi o środki unijne to sam p. Kmieciak w 

obecności Marszałka Struzika powiedział, że w ubiegłym roku wszystkie ich 



wnioski znalazły się na półce, więc ze środkami unijnymi to różnie bywa, mówi 

się szumnie a inaczej to wygląda i jeszcze jedna sprawa która powinna być jako 

przeciwna współfinansowaniu drogi to taka, że nasza Gmina nie ma tam ani 

jednego zabudowania. Nie chce być niegrzeczny ale musi powiedzieć, że jeżeli 

ktokolwiek ma w tym interes to jest wąska grupa ludzi która ma tam grunt tylko 

zachodzi pytanie dlaczego z budżetu Gminy. Bo jeżeli Wójt Gminy Odrzywół 

pisał pismo do Rady to mógł je również skierować do Wspólnoty Góra aby 

partycypowali w kosztach. Nie wydaje się mu że nasza gmina nie jest taka 

bogata żeby inwestowała w inną Gminę. Wszyscy dobrze wiemy że zostanie 

sprzedane lotnisko i pod koniec kadencji będziemy zadowoleni, że 

wybudowaliśmy drogę w gminie Odrzywół a w Nowym Mieście nie zrobimy 

nic i nie tak dawno wyborcy głosując i obdarzając nas mandatem położyli w nas 

jakieś zaufanie a teraz chciałby by się zastanowić czy jesteśmy właścicielami 

budżetu, czy stróżami żeby go właściwie rozdysponować.  
Głos zabrał radny p. Lech Staniszewski stwierdzając, że trochę trąci go 

wypowiedź p. radnego Binkiewicza demagogią bo ciągle mówi się o drogach w 

naszej gminie i słusznie bo takich dróg jest potrzeba ale my musimy myśleć 
perspektywicznie i jeżeli jakaś gmina chce coś robić wspólnie to nie 

powinniśmy tego odrzucać bo przecież chcemy rozwijać turystykę. Prosi aby nie 

bać się budować lokalnych dróg. On oczywiście bardzo popiera działalność 
wójta gminy Odrzywół i prosi aby skorzystać z propozycji wójta Kmieciaka i ze 

wszech miar jest za tym aby skorzystać z propozycji. 

Radny p. Mirosław Bors stwierdził, że dziwi się że niektórzy radni mają krótką 
pamięć i nie pamiętają jak p. Kmieciak odniósł się do mostu w Domaniewicach 

bo stwierdził, że do 20 furek siana nie będzie budował mostu, a gminę sama 

dokumentacja kosztowała 30.000 zł. Nie tak dawno jeździliśmy po naszych 

drogach i narzekaliśmy na złe drogi. Uważa że w naszej gminie jest tyle dróg, że 

jeżeli chcielibyśmy zrobić wszystkie to nie starczyło by nam budżetu. Dlaczego 

mamy robić drogę do Małych Łęgonic jak możemy zrobić drogę na Józefów, bo 

tam daliśmy ludziom wysypisko śmieci więc dajmy im coś w zamian. 

Głos zabrał p. Stanisław Motyl prosząc aby mimo wszystko radni wznieśli się 
ponad granice naszej gminy bo trafia nam się ogromna szansa której nie można 

nie wykorzystać, bo jest to około 2 km drogi, która będzie łączyła prawobrzeżną 
Pilicę z Poświętnem z dojazdem do drogi wojewódzkiej za jedyne 200 tys. zł. A 

jakie są korzyści dla miasta, to życzył by aby do każdego miliona można by 

uzyskać 5 razy tyle. Jeżeli chodzi o sprawę lotniska to trzeba być dobrej myśli 
bo jeżeli ma to być lotnisko transportowe to będzie napędzało koniunkturę, a 

trzeba zdać sobie sprawę że dużą przeszkodą w pozyskiwaniu inwestorów na 

teren naszej gminy jest brak infrastruktury do której zaliczają się min. drogi. I 

jeżeliby nie zadbamy o te drogi lokalne min. o te 2 kilometry o które w tej 

chwili toczy się spór, to trudno nam będzie utrzymać szpital, ośrodek zdrowia i 

na pewno ludzie z tymi miotłami i koszykami bo te rzeczy też są potrzebne 

pojadą do innych miejscowości a na nas się wypną. Radny p. Mirosław 



Binkiewicz powiedział, że mówi się o 200 tys. zł jak i tak wszyscy wiedzą że 

teren na którym ma być droga to jest taki, że każdej wiosny są wylewki i wiąże 

się to z przepustami i na pewno koszty wzrosną. Postawił wniosek aby każdy 

radny głosował imiennie nad opinią w sprawie bo wtedy będzie wiadomo, jak 

każdy głosował i jak się traktuje wyborców. 

Radny p. Czesław Lewecki przypomniał ile było kontrowersji w sprawie 

budowy drogi przez Wólkę Ligęzowską. Teraz każdy korzysta z tej drogi i nie 

jest to droga Klwowska ani Odrzywolska tylko Nowomiejska. I bardzo dobrze 

się stało, że radny Binkiewicz złożył wniosek o głosowanie imienne bo na 

koniec kadencji będzie wiadomo kto chciał skorzystać z takiej szansy jaką daje 

nam Wójt Odrzywołu i nie można tracić szansy. I teraz nie podpiszemy 

porozumienia i będziemy chcieli coś od nich skorzystać i on powie, jak 

chciałem z wami współpracować to nie chcieliście. 

Głos zabrał radny Ryszard Lewecki mówiąc, że ta droga daje również szansę na 

rozwój transportu i przyniosłaby naszej gminie zysk, bo jadąc w kierunku 

Odrzywołu dojeżdża się do drogi krajowej na którą trzeba wykupić winetę i to 

kosztuje 200 zł, żeby dojechać do Ossy i do Poświętnego. 

Sołtys wsi Józefów p. Jadwiga Pęzik uważa że w naszej Gminie jest tyle 

potrzeb, i tyle złych dróg że najpierw zbudujmy nasze drogi a później 

zastanówmy się nad budową w innej gminie. Radny p. Stanisław Motyl 

przypomniał, że budowa tej drogi kosztowała by gminę 15% i powinniśmy 

otworzyć się na szersze horyzonty, bo jeżeli się zamkniemy się tylko we 

własnym kręgu to nigdy do niczego nie dojdziemy. Sołtys wsi Nowych Łęgonic 

powiedział, że ludzie w naszej gminie nie mogą doczekać się dróg czy 

elektryczności drogowej i powinniśmy się zastanowić nad tymi sprawami. 

Pan Marian Dziedzic stwierdził, że kłótnia jest o pieniądze które nie są jeszcze 

wydane i nie wiadomo czy zostaną wydane. I dlatego uważa że powinno się 
skorzystać z propozycji takiej jaką przedstawił Odrzywół. 

Radny p. Dariusz Dziurowicz stwierdził, że najpierw należy ustalić priorytety 

działania a on uważa że droga o której jest mowa nie jest priorytetem. Nie 

twierdzi że ta droga jest nieważna ale na pewno nie jest priorytetem. 

Przewodniczący poprosił o opinię p. Burmistrz która stwierdziła, że zdaje się na 

decyzję Rady, dlatego też jak Rada zadecyduje tak będzie. Stwierdziła, że jeżeli 

radni zdecydują że mamy wejść w porozumienie z Odrzywołem to trzeba będzie 

zabezpieczyć środki w budżecie i wiadomo że o taką kwotę środków będziemy 

mieli mniej na nasze potrzeby, dlatego też decyzję pozostawia radnym. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie powinno się blokować rozwoju naszej 

gminy a pieniądze dzisiaj są a jutro ich nie ma. I prosi aby zdać sobie sprawę, że 

za 200 czy 300 tys nie wybudujemy 2 km. drogi. 

Został głosowany wniosek o przeprowadzenie głosowania imiennego który 

postawił p. Mirosław Binkiewicz. Wniosek został przegłosowany za 14 radnych, 

na stan obecnych 14. 



Przewodniczący zarządził 15 minutową przerwę na zredagowanie kart do 

głosowania imiennego. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania imiennego w sprawie wyrażenia 

opinii w sprawie porozumienia z Gminą Odrzywół wspólnego zadania pod 

nazwą „Odnowa terenów zapilicznych”. 

Do Komisji zgłoszono następujących kandydatów: p. Stanisława Motyla, p. Jana 

Olszaka i p. Mirosława Binkiewicza, którzy wyrazili zgodę. 
Odbyło się głosowanie nad składem Komisji Skrutacyjnej. W głosowaniu za 15 

na stan obecnych 15 radnych powołano Komisję Skrutacyjną. 
Po ukonstytuowaniu się Komisji na przewodniczącego Komisji został wybrany 

p. Stanisław Motyl. 

Komisja rozdała karty do głosowania imiennego.  

W głosowaniu imiennym oddanych zostało 15 ważnych głosów. Za głosowali 

następujący radni: p. Zbigniew Kacprzyk, p. Stanisław Motyl, p. Czesław 

Lewecki. p. Lech Staniszewski, p. Ryszard Lewecki. 

Przeciw głosowali następujący radni: p. Teresa Dudek, p.Mirosław Bors, p. 

Jacek Bors, p. Mirosław Binkiewicz, p. Dariusz Dziurowicz, p. Kazimierz 

Tomczyk, p. Jan Olszak, p. Ignacy Król, p. Robert Sierajewski, p. Jan Szopa. 

Na podstawie przedstawionych wyników Komisja stwierdziła, że opinia 

pozytywna w przedmiotowej sprawie została oddalona. Kart do głosowania 

stanowią załącznik nr 7 do niniejszego protokołu, natomiast protokół Komisji 

Skrutacyjne stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 9 
Radny p. Lech Staniszewski zapytał ile mamy złożonych wniosków o dotacje z 

Unii. Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska powiedziała, że na 

dzień sesji żadnego ale w poniedziałek będzie zawieziony pierwszy wniosek, a 

inne są w trakcie opracowania. Nie mamy przygotowanej dobrze całego szeregu 

dokumentacji. 

Radny p. Mirosław Bors zapytał kiedy będzie remontowana droga powiatowa, 

bo mieli robić i do tej pory nic nie jest zrobione. 

 

PKT 10 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Czesław Lewecki wnioskował do 

wszystkich sołtysów aby za przykładem sołectw Józefowa, Nowych Łęgonic 

również składali wnioski do budżetu, bo demokracja jest jaka jest i w 

przyszłości też może zadecydować jeden głos o tym , czy coś będzie robione czy 

nie. Natomiast Przewodniczącej Osiedla Nr 1 p. Pardej Helenie deklaruje się że 

pierwszy podpisze się pod wszystkimi potrzebami jakie występują w naszym 

okręgu wyborczym. 



Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk z powodu wyczerpania 

porządku obrad sesji zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą. 
 

Protokołowała      Przewodniczył 

 

Iwona Lepa 


